
Referat fra generalforsamlingen i Jelling Lokalråd 20.4. 2022

1. Valg af dirigent: Lance Luscombe

2. Valg af mødesekretær: Jørn Stjernholm
Valg af stemmetællere: Britta Bitsch og Iben Klausholm

3. Formanden, Martin Bredthauer, aflagde beretning med vægt på følgende:
a. Camilla Jørgensen fra Vejle kommunes afdeling Byudvikling og arkitektur

berettede om den kommende trafik- og mobilitetsplan med vægt på Tryghed
og sikkerhed og status for tidsplanen med forventet godkendelse af planen
31.5. høringsperiode frem til Primo august.
Ny tovholder i kommunen i forhold til Trafikplanen er Majken Kobbelgaard
Andersen.
Det kræver ekstra opmærksomhed at få høringsmaterialet gjort kendt midt i
en sommerferieperiode.

b. Søren German fra Lokalrådet fremviste et powerpointshow og typer af
trafikale udfordringer i Jelling, særligt for cyklister og fodgængere.
Søren og det øvrige lokalråd efterlyser større visioner for Jelling som fremtidig
cykelby og at de relativt kaotiske afmærknings og forbindelses forhold for
bløde trafikanter, opdateres, tydeliggøres og moderniseres med henblik på
tryghed og sikkerhed, der igen skal få folk til at tage cyklen frem for bilen.
I forbindelse med den efterfølgende spørgerunde, kunne det konstateres, at
der ikke er afsat særlige midler til gennemførelse af trafikplanen. ligesom der
ikke kan nå at afsættes specifikke beløb i Budget 2023 til trafikplanen.

c. Britta Bitsch, der er nyvalgt til kommunalbestyrelsen og derfor fratrådt
lokalrådet, berettede om arbejdet i samarbejdsudvalget for
monumentområdet og for vigtigheden af at lokalrådet deltager og medvirker
som bindeled til byens borgere. Samarbejdet har været velfungerende og bør
videreføres. Britta opfordrede lokalrådet til at holde fast i Byvisionen for
Jelling, at få etableret en legeplads og fastholde engagementet med
udnyttelse af Anesminde, også til gavn for Jelling.
Endelig kunne Britta berette at “Vandstenen” igen vil blive opstillet for enden
af Møllestien ved Byens hus i løbet af maj/juni i år.

d. Benjamin Hjort, der har været hovedmanden i oprettelsen af Danmarks anden
Miyawaki skov, som er en samling af 34 hjemmehørende arter af træer og
buske, plantet på golfbanen ved Skovgade. En meget vellykket proces med
inddragelse af mange forældre og ikke mindst børn. Lokalrådet har bistået
med anskaffelse af midler til projektet samt faglig rådgivning.

4. Fremlæggelse af regnskab: Dennis Larsen fremlagde det godkendte regnskab.

5. Behandling af indkomne forslag: der var ingen forslag til behandling.

6. Valg til bestyrelsen: På valg var. Britta Bitsch. og Anja Jepsen. Begge modtog ikke
genvalg, og der var desværre ingen nye kandidater, hvorfor Lokalrådet blev
bemyndiget til selv at finde to nye medlemmer.



7. Som suppleanter blev valgt. Grethe Stjernholm og Signe Grønvall(hvis hun siger nej,
påtager Lance Luscombe sig opgaven)
Som revisor blev Niels Barkholt genvalgt.

8. Eventuelt:


